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Rada Miejska w Krobi 
 

Protokół nr XLIV/2022 
XLIV Sesja w dniu 11 kwietnia 2022 r. 
Obrady rozpoczęto 11 kwietnia 2022 r.  o godz. 17:00, a zakończono o godz. 17:24. 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda. 
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 
 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  

Dzień dobry Państwu. Witam na XLIV sesji Rady Miejskiej w Krobi. Dzisiejsza sesja 
odbywa się w trybie nadzwyczajnym w związku  z tym pozwolę sobie dosłownie króciutko 
przedstawić wniosek, który o zwołanie sesji wpłynął na moje ręce. W dniu 5 kwietnia Pan 
Burmistrz zwrócił się o zwołanie sesji Rady Miejskiej w Krobi  w związku z koniecznością 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2022-2030 oraz zmian budżetu Gminy Krobia na rok 2022. 
Wniosek o zwołanie sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Obecni: 
1. Lech Bem 
2. Mariusz Duda 
3. Jerzy Gałęzewski 
4. Sławomir Gembiak 
5. Maciej Jakubczak 
6. Grzegorz Jesiak 
7. Patrycja Kapała 
8. Jan Mikołajczak 
9. Roman Olejniczak 
10. Izabela Pazoła 
11. Krzysztof Perdon 
12. Genowefa Skrobała 
13. Renata Szulc 
14. Marian Toporowicz 
15. Leszek Włodarczyk 
Ponadto w sesji uczestniczyli :                                                                                                                             
1.   Łukasz Kubiak - Burmistrz Krobi                                                                                                                
2.   Damian Walczak - Skarbnik Gminy                                                                                                                 
3.   Sebastian Czwojda - radca prawny                                                                                                                                                                                                                 
4.   Zaproszeni goście. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad.  

 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021   Rady 
Miejskiej    w  Krobi  z  dnia  20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia  na  lata 2022 – 2030. 
4. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy  Krobia na 
rok 2022.  
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy                              
w związku z konfliktem zbrojnym terytorium tego państwa.  
6. .Wolne głosy i wnioski. 
7.  Zakończenie.    
                            

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 2030. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej związany jest ze zmianą w zakresie 
dochodów i wydatków. Natomiast najważniejszą zmianą, jedną z głównych zmian, dla 
których ta dzisiejsza sesja została zwołana w związku ze zmianą na przedsięwzięciu 
rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w gminie Krobia. Dokonujemy tutaj zmiany łącznych 
nakładów. Wydłużamy okres realizacji i zwiększenie limitów na lata 2023-2027, a jest to 
związane z otwarciem ofert na zadanie dotyczące budowy kanalizacji sanitarnej w Nieparcie i 
wpłaty na rzeczy Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach 
Wielkich. W stosunku do wcześniej zaplanowanych kwot kwota po przetargu jest wyższa o 
około 600.000 zł. Może Państwo pamiętacie to zadanie jest dofinansowane ze środków 
rządowych. Natomiast wkład własny pierwotnie był planowany na około ponad 800.000 zł. 
Teraz po otwarciu ofert okazuje się, że musimy ten wkład własny zwiększyć o około 
kolejnych 600.000 zł. Spłata tego przedsięwzięcia przez Gminę Krobia w postaci wpłat 
Gminy na rzecz Związku z Strzelcach Wielkich będzie następowała ratach w latach 2023, w 
latach 2027. Natomiast zadanie będzie realizowane na przełomie roku 2022 i przede 
wszystkim w roku 2023. Inwestorem jest Międzygminny Związek Wodociągów i Kanalizacji 
w Strzelcach Wielkich. Proszę bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panie Skarbniku. Otwieram dyskusję. Szanowni Państwo. jeśli ktoś ma pytania 
dotyczące projektu proszę bardzo. Proszę bardzo Pani Radna Izabela Pazoła. Proszę 
momencik poczekać.  
Radna Izabela Pazoła:  

Jako, że projekt uchwały otrzymaliśmy w dniu dzisiejszym mam pytanie do Pana Skarbnika. 
Z jakich środków będą przesunięcia, bo to jest dość duża kwota i nie zauważyłam, być może 
nie byłam w stanie znaleźć. Może to jest gdzieś umieszczone, ale prosiłabym o odpowiedź. 
Dziękuję. 
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Planujemy, że środki w latach 2023-2027 mogą pochodzić ze środków własnych, o ile będą 
takie możliwości. Natomiast na ten moment patrząc na dynamiczną sytuację, jeśli chodzi o 
finanse samorządów i pogarszającą się sytuację nie można  wykluczyć, że będą one 
pochodziły z kredytów, pożyczek lub obligacji. Na ten moment w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, bo jeszcze raz powtarzam to zadanie jest pisane WPF-ie, nie w uchwale 
budżetowej na rok 2022. Nie mamy zapisów dotyczących dodatkowych obligacji, 
dodatkowych kredytów. Natomiast jeszcze raz mówię patrząc na pogarszającą się sytuację 
związaną z finansami samorządów takiej ewentualności wykluczyć nie można. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa ma pytania? Nie widzę. 
Głosowano Uchwałę Nr XLIV/371/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 11 kwietnia              

2022 r.  w sprawie: zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 
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grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na 
lata 2022 – 2030. 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, 
Krzysztof Perdon, Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
Włodarczyk 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Szanowni Państwo. Dokonujemy zmian w dochodach i wydatkach. W zakresie dochodów 
dokonujemy zwiększenia na pomoc cudzoziemcom, w tym z tytułu wpływu środków na 
rachunek funduszu pomocy. Tutaj mamy jakby trzy transze środków na zakupach posiłków, 
na wypłatę świadczeń 300 zł oraz na pomoc psychologiczną, jeśli chodzi o stronę dochodową. 
Natomiast jeśli chodzi o stronę wydatkową, to oprócz tego, że środki te, o których 
powiedziałem przed chwilą wprowadzamy również po stronie wydatkowej na odpowiednią 
podziałkę klasyfikacji budżetowej. Dokonujemy również zmniejszenia rezerwy oświatowej o 
8.000 zł, a środki te przeznaczamy na zwiększenie wydatków na remonty w Szkole 
Podstawowej w Pudliszkach. Poważnej awarii uległa tutaj kanalizacja sanitarna, zarówno 
wewnątrz jak i na zewnątrz budynku. Szacowany koszt tych instalacji to ponad 10.000 zł. 
Część środków póki co jeszcze jest w planie wydatków tej jednostki. Natomiast jest 
propozycja zwiększenia o 8.000 zł. Proszę w uzasadnieniu wykreślić dział 851, który 
omyłkowo został skopiowany z ostatniej uchwały. I druga ważna zmiana. Przyjmiecie 
Państwo do budżetu środki w ramach tak zwanego funduszu pomocy. Natomiast specustawa z 
12 marca 2022 roku o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa dała możliwość aby organ stanowiący upoważnił organ wykonawczy 
do dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych, w tym dokonywania 
przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej w celu realizacji zadań 
związanych z pomocą obywatelom Ukrainy. Chodzi o to, że spodziewamy się, że co jakiś 
czas będą kolejne transze środków wpływać do nas. Między innymi też na wypłatę świadczeń 
dla osób które, przyjęły Ukraińców do swoich domów i zapewniają im zakwaterowanie i 
wyżywienie. I aby każdorazowo nie trzeba było zwoływać sesji albo prosić Państwa o 
dokonywanie tych zmian, aby mógł te środki Burmistrz zarządzeniem przyjąć do uchwały 
budżetowej, niezbędne jest takie upoważnienie z artykułu 111 ustawy. I takie upoważnienie 
znajduje się proponowanym Państwu projekcie uchwały. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. Proszę bardzo jeżeli macie 
Państwo pytania jest teraz ku temu okazja. Nie widzę.  
Głosowano Uchwałę Nr XLIV/372/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 11 kwietnia              

2022 r.   w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, 
Krzysztof Perdon, Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
Włodarczyk 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym terytorium tego państwa. 

Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Adam Sarbinowski : 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Ponieważ zakres pomocy udzielanej obywatelom 
Ukrainy ujęty został w przedmiotowej uchwale pozwólcie Państwo, że ja treść tej uchwały 
odczytam. Jest to Uchwała Rady Miejskiej w Krobi z dnia dzisiejszego w sprawie zakresu 
pomocy obywatelem Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 
Działając na podstawie odpowiednich przepisów o samorządzie gminy oraz ustawy z 12 
marca 2022 roku o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa uchwala się co następuje. Paragraf 1 punkt 1 zakres pomocy 
udzielonej obywatelom Ukrainy przez gminę  Krobia obejmuje zapewnienie pomocy 
polegającej na : zakwaterowaniu w tym obsłudze i koordynacji relokacji, zapewnieniu 
całodziennego wyżywienia zbiorowego, zapewnieniu transportu do i z miejsc 
zakwaterowania, placówek oświatowych, szpitali, zapewnieniu realizacji zadań oświatowych 
związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami w jednostkach 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Krobia, zapewnieniu pomocy 
psychologicznej, a także zapewnieniu środków czystości i higieny osobistej. Paragraf 2 formy 
i tryb udzielania pomocy w zakresie określonym w paragrafie 1 określa organ wykonawczy. 
Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Krobi. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Ja może nie będę czytał uzasadnienia do tej uchwały ponieważ w zasadzie to co 
najważniejsze wybrzmiało w treści tej uchwały. Jeżeli Państwo macie jakieś pytania to służę 
swoją osobą? 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Radny Perdon proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Perdon : 

W ramach dyskusji prosiłbym o krótką informację Panie Adamie jak na dzień dzisiejszy 
przedstawia się sytuacja związana z uchodźcami z Ukrainy, którzy przebywają na terenie 
gminy Krobia.  
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Adam Sarbinowski : 

Jeśli chodzi o dzień dzisiejszy to mamy około 140 obywateli Ukrainy, którym nadano numery 
PESEL. Natomiast pewnie jest też grupa osób, która nie ma tych numerów jeszcze nadanych. 
To są osoby, które albo dojechały w ostatnim czasie, albo też dokonały takiego wyboru, że 
póki co takiego numeru nie chcą posiadać. Szacujemy, że łącznie tych osób, które w wyniku 
konfliktu zbrojnego dotarły do gminy Krobia może być w tej chwili około 180. Ostatnio 
osoby dotarły wczoraj zostały przywiezione do nas z Mariupola. To są trzy kobiety i piątka 
dzieci. W tej chwili też pomagamy wspólnie z wolontariuszami ukraińskimi dopełnić 
wszelkich formalności związanych z pobytem tutaj na terenie gminy. No i najważniejsza 
informacja jest taka, że na chwilę obecną wszystkie osoby mają zapewniony dach nad głową i 
są bezpieczne, co dla nich jest priorytetem. Jeżeli Państwo macie jeszcze jakieś pytania w 
związku z tym to bardzo proszę. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Panie Adamie. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zadać pytanie do 
przedmiotu uchwały? Pani Radna Pazoła proszę bardzo. 
Radna Izabela Pazoła:  
Moje pytanie dotyczy paragrafu 1 punktu 1 realizacja zapewnienia transportu. Rozumiem, że 
to będzie zapewniała nasza OSP, tak? 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Adam Sarbinowski : 
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Na chwilę obecną taka pomoc jest rzeczywiście świadczona przez Ochotniczą Straż Pożarną 
w Krobi i te osoby są przywożone, tak jak na przykład wczoraj z dworca PKP w Rawiczu na 
teren gminy Krobia strażackim busem. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z Państwa? Nie widzę. 
Głosowano Uchwałę Nr XLIV/373/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 11 kwietnia              

2022 r. w sprawie: zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym 
terytorium tego państwa. 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, 
Krzysztof Perdon, Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
Włodarczyk 
 
6. Wolne głosy i wnioski. 

Radna Izabela Pazoła:  

W nawiązaniu do interpretacji moich z marca dotyczących naprawy dróg powiatowych widzę, 
że w dniu dzisiejszym droga w Sułkowicach dwie duże dziury zostały załatane. Natomiast 
druga przez którą jest odjazd z powodu remontu rynku przez Posadowo i Potarzycę nadal jest 
w stanie trudnym. Dwa samochody nie są w stanie się zmieścić. Prosiłabym o ponowne 
przekazanie interpretacji tym razem mojej słownej. Czy da się to w jakikolwiek sposób 
przyspieszyć? Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Radny 
Toporowicz proszę bardzo. 
Radny Marian Toporwicz:  

To ja może takie pytanie do radnego powiatu. Chodzi mi o tą drogę do Przyborowa, kiedy 
drzewa będą usunięte? Tam te gałęzie w rowie wiatr wdmuchuje na drogę i tych 10 drzew, jak 
się okazuje to się łamią te, które nie są zaznaczone. Więc chciałem zapytać kiedy będzie ta 
praca wykonana? 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję. Pan Damian Walczak odpowie, czy Sebastian Czwojda? 
Radny Powiatu Gostyńskiego Damian Walczak : 

Ja może tylko swoim imieniu. Te tematy podobnie jak kwestia uzupełninia ubytków, tak samo  
konkretnie temat, o którym Pan Radny z Przyborowa mówił, jak tematy dotyczące Niepartu w  
zakresie poprawy bezpieczeństwa na ciągu pieszo-rowerowym są na bieżąco zgłaszane, są 
sygnalizowane. Dobrze, że też Państwo piszecie interpelacje. Natomiast ja nie podejmę się 
odpowiedzi co do terminu wykonania tych prac. W tym momencie najważniejsze jest 
zapewnienie przejezdności tych dróg. A jak Państwo wiecie nie jest z tym jak najlepiej. Wiec 
to jest na ten moment priorytet. A te tematy gwarantuję, że były sygnalizowane. Naprawdę 
żadnych terminów nie jestem w stanie podać.  
Radny Powiatu Gostyńskiego Sebastian Czwojda : 

Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Odkąd 
pamiętam na sesji Rady Miejskiej w Krobi składa się interpelacje dotyczące drzew i dziur na 
drogach powiatowych. I moim zdaniem dopóki nie zmieni się sposób zarządzania w powiecie 
to nadal będziemy te interpelacje składać licząc na to, że rzeczywiście może wpłyną w jakiś 
sposób na przyspieszenie tych  działań na poszczególnych miejscach, gdzie rzeczywiście 
występują te ubytki i pewne problemy. Myślę, że sukcesywnie będą usuwane. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Radny Perdon. 
Radny Krzysztof Perdon: 

Szanowni Państwo. Żeby nie wyglądało tak źle, że zawsze do Powiatu to ja składam 
interpelację aby się Wojewódzki Zarząd Dróg Wojewódzkich zajął tematem drogi 434. Na 
wysokości gdzieś jak się jedzie z żychlewskiej górki w stronę Starej Krobi przy tym 
pierwszym skrzyżowaniu, gdzie się skręca w prawo jest tak potężna dziura, że za moment 
ktoś tam wpadnie kołem. Długo ta droga była bardzo w dobrym stanie, a teraz po zimie nie 
jest tak. Może by złożyć taką interpelację, żeby służby wojewody zajęły się tym, żeby ten stan 
się nie pogarszał. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Pani Radna Pazoła proszę bardzo. 
Radna Izabela Pazoła:  
Korzystając z obecności naszych drogich radnych powiatowych jeszcze została mi piękna 
droga z Sułkowic na Ludwinowo, która ma teraz znak uwaga wyboje. Czy istnieje 
jakakolwiek szansa, czy ona będzie wyłączona niedługo z ruchu tak jak droga w kierunku 
Rokosowa, bo za chwilę to będzie już naprawdę nie przyjezdna? Wiem, że jest zrobiona 
dokumentacja, wiem że czekamy. Natomiast stan drogi się z dnia na dzień można powiedzieć 
pogarsza. 
Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:  

Szanowni Państwo. Panowie Radni powiatowi już przedstawili informację jak ta sytuacja w 
zakresie też remontu cząstkowego Dróg Powiatowych na terenie gminy wygląda na dzień 
dzisiejszy. Ten odcinek drogi, który Pani Radna wspomniała też delikatnie mówiąc nie należy 
do odcinka, po której można spokojnie rozwijać prędkość. Słusznie Pani przypomniała 
Państwu Radnym i nam wszystkim, że obecnie mamy przygotowany projekt dokumentacji na 
przebudowę tego odcinka drogi z Sułkowic do krzyżówki w kierunku granicy z gminą 
Pępowo. Więc będziemy myślę wspólnie z Państwem Radnymi też przy okazji projektu 
budżetu, już zakładamy na rok 2023 wspólnie decydować, też oczywiście z Zarządem i Radą 
Powiatu Gostyńskiego jakie odcinki dróg powiatowych na terenie naszego samorządu będą 
przeznaczone do kolejnej przebudowy, jeśli chodzi o teren naszej gminy. Więc na pewno 
będziemy też rozważać poważnie tą drogę, o której Pani Radna też mówiła. Dziękuję. 
 

7. Zakończenie.  

Dziękuję wszystkim Państwu, którzy przygotowali dzisiejszą sesję. Dziękuje Państwu 
Radnym za podjęte uchwały. Zamykam posiedzenie sesji Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 
Dziękuję bardzo. 
 

Protokół sporządziła : 
Aurelia Sikorska  


